
 

Protokół Nr XXXI/2022 

 

z obrad XXXI Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak, które odbyły się 18 listopada 2022 r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rutce-Tartak. 

 

W obradach na stan 15 udział wzięło 10 radnych:  

Boniszewski Grzegorz 

Budzejko Konstanty 

Lubiński Grzegorz 

Margiel Piotr 

Naruszewicz Daniel  

Ołdyński Dariusz 

Paciorkowski Grzegorz  

Paulukanis Jarosław 

Puza Marek 

Racis Szymon 

 

Radni nieobecni:  
Grabek Łukasz 

Minkiewicz Szymon 

Sieczkowski Marek 

Szeraszewicz Marek 

Zabłocka Justyna 

 

lista obecności w załączeniu. 

 

Ponadto udział wzięli sołtysi. Na stan 27 udział wzięło 22 sołtysów: 

Bacewicz Henryka 

Borkowska Iwona 

Borkowski Tadeusz 

Budzejko Konstanty 

Bujnowski Edward 

Grażul Henryk 

Koloszewski Jerzy  

Kruszniewski Jarosław  

Lubiński Grzegorz 

Margiel Piotr 

Obuchowski Jan 

Ołdyńska Teresa Barbara 

Pachucki Stanisław 

Paciorkowski Andrzej  

Pruszyński Antoni 

Przekop Bożena 

Puza Marek 

Romanowski Grzegorz 

Szostak Halina 

Szyszkowski Walerian 

Wierzchowski Jan 

Witkowski Jan 

 



 

oraz 

Wójt Gminy – Piotr Sinkiewicz 

Zastępca Wójta – Dariusz Żukowski  

Skarbnik Gminy – Anna Wierzchowska  

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Rutce – Tartak – Małgorzata Kowalewska  

Przedstawiciel Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak – mjr SG Wojciech Zawadzki  

Kierownik Posterunku Policji w Rutce – Tartak - asp. Karol Bykowski 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał formułę: 

„Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym rozporządzeniu ochrony danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. 

Przypominam, że sesja rady gminy jest nagrywana, transmitowana na żywo i archiwizowana na stronie 

internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem, ponosi pełną 

odpowiedzialność za ich upublicznienie”. 

 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10.00.    

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski otworzył obrady XXXI zwyczajnej Sesji Rady 

Gminy Rutka – Tartak. Powitał Gości, Radnych, Sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, 

że podejmowane uchwały będą prawomocne ponieważ na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 10 radnych.  

 

  

Ad. 2.   
   Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił proponowany porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3)  Przyjęcie Protokołu z XXX Sesji Rady Gminy. 

4) Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej). 

5) Informacja Wójta Gminy Rutka-Tartak o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2021/2022. 

6) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych.  

7) Informacja Wójta Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.  

8) Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych Radnych Rady Gminy Rutka-Tartak i pracowników Urzędu Gminy w Rutce-Tartak 

za 2021 rok.  

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości. 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rutka-Tartak na lata 2022-2025.  

13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przewozu dzieci 

niepełnosprawnych do szkół i placówek edukacyjnych w Gminie Rutka – Tartak. 

14) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy. 

15) Wolne wnioski.  

16) Zamknięcie obrad. 

 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem 

proponowanego porządku. Za oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 



Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

 

Ad. 3.  

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  ,,Przyjęcie 

Protokołu z XXX Sesji Rady Gminy”. Poinformował, że ww. dokument został sporządzony oraz wyłożony 

do wglądu. Radni poprawek do protokołu nie zgłosili. Przystąpiono do głosowania.  

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

W wyniku głosowania Protokół z XXX Sesji Rady Gminy z dnia 28 września 2022 roku został 

przyjęty jednogłośnie – 10 głosów ,,za”. 

 

Ad. 4.   

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Interpelacje  

i zapytania radnych (składane w formie pisemnej)”. 

Interpelacji i zapytań w formie pisemnej radni nie zgłosili. 

 

   Ad.5. 

                Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

„Informacja Wójta Gminy Rutka-Tartak o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2021/2022.” 

Obecna na obradach Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Rutce – Tartak – 

Małgorzata Kowalewska omówiła realizację zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022. Radni nie 

zgłosili uwag do przedstawionych informacji.   

 

 

Ad.6. 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

„Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.”                                                   

Łącznie zobowiązanych było 14 radnych, którzy złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, 

czyli do 30 kwietnia 2022 r. – wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym (PIT) za rok poprzedni – w dwóch egzemplarzach. 

Zgodnie z art. 24 h ust. 7 ustawy o samorządzie gminnym jeden egzemplarz oświadczeń majątkowych 

radnych przekazano do Urzędu Skarbowego w Suwałkach w celu dokonania analizy oświadczeń. 



Oświadczenia majątkowe radnych zostały także udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Rutka – Tartak. 

W dniu 28 października 2022 r. do Przewodniczącego Rady Gminy Rutka – Tartak wpłynęła 

analiza oświadczeń majątkowych dokonana przez Urząd Skarbowy w Suwałkach. W poddanych analizie 

oświadczeniach stwierdzono nieprawidłowości o charakterze formalnym, dotyczące nie wypełnienia 

wszystkich pozycji oświadczenia i/ lub braku określenia przynależności poszczególnych składników 

majątkowych do odrębnego, objętego małżeńską wspólnością majątkową lub wspólnością z innymi 

osobami. Występujące braki formalne na wezwanie Urzędu Skarbowego zostały wyeliminowane. 

Przewodniczący podsumowując zwrócił uwagę, że osoba składająca oświadczenia obowiązana jest do 

starannego i zupełnego wypełnienia oświadczenia majątkowego. 

Przewodniczący Rady Gminy również w ustawowym terminie złożył swoje oświadczenie majątkowe 

Wojewodzie Podlaskiemu. 

  
 

Ad.7.          
  Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Informacja Wójta 

Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych”.  

Wójt Gminy Rutka – Tartak Pan Piotr Sinkiewicz przekazał, iż łącznie zobowiązanych do złożenia 

oświadczeń majątkowych było 8 osób, które złożyły je z zachowaniem ustawowego terminu, tj. do 30 

kwietnia 2022 r. wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 

(PIT) za rok poprzedni – w dwóch egzemplarzach. Zgodnie z dyspozycją art. 24 h ust. 6 ww. ustawy jeden 

egzemplarz oświadczeń majątkowych wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

podatkowym (PIT) pracowników samorządowych przekazano do właściwego urzędu skarbowego, czyli 

Urzędu Skarbowego w Suwałkach. Oświadczenia majątkowe pracowników samorządowych 

zobowiązanych do złożenia oświadczenia, z wyłączeniem informacji o adresie zamieszkania oraz  

o miejscu położenia nieruchomości, zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Rutka – Tartak. Urząd Skarbowy w Suwałkach w dniu 28 października 2022 r. przekazał analizę 

oświadczeń majątkowych za 2021 r. Podczas przeprowadzonej analizy oświadczeń i porównania treści 

analizowanego oświadczenia majątkowego oraz załączonej kopii zeznania o wysokości osiągniętego 

dochodu w roku podatkowym (PIT) z treścią uprzednio złożonych oświadczeń majątkowych oraz  

z dołączonymi do nich kopiami zeznań o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) nie 

stwierdzono nieprawidłowości o charakterze formalnym. 

Wójt Gminy Rutka – Tartak również w ustawowym terminie złożył swoje oświadczenie majątkowe 

Wojewodzie Podlaskiemu. 

 

Ad.8. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Informacja 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych Radnych 

Rady Gminy Rutka-Tartak i pracowników Urzędu Gminy w Rutce-Tartak za 2021 rok.” 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski poinformował, że z przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych wynika, iż wszystkie osoby zobowiązane złożyły oświadczenia majątkowe.  

W poddanych analizie oświadczeniach stwierdzono nieprawidłowości o charakterze formalnym, dotyczące 

nie wypełnienia wszystkich pozycji oświadczenia i/ lub braku określenia przynależności poszczególnych 

składników majątkowych do odrębnego, objętego małżeńską wspólnością majątkową lub wspólnością  

z innymi osobami. Nieprawidłowości dot.: 

- Pana Łukasza Grabka, 

- Pana Szymona Minkiewicza, 

- Pana Marka Puzy, 

- Pana Marka Szeraszewicza. 

Występujące braki formalne na wezwanie Urzędu Skarbowego zostały wyeliminowane. 



 

 Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.” 

Wójt Gminy Rutka – Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował, iż zgodnie z art. 5. ust. 1. ustawy  

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy, w drodze uchwały, określa 

wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym że stawki te nie mogą przekroczyć stawek 

maksymalnych ogłaszanych corocznie przez Ministra Finansów. Dodatkowo, zgodnie z art. 5 ust. 4 

przywoływanej wyżej ustawy, przy określaniu wysokości stawek, o których mowa w ust. 1 pkt 2 lit. b-e 

oraz w ust. 1 pkt 3 rada gminy może różnicować wysokość stawek dla poszczególnych rodzajów 

przedmiotów opodatkowania, uwzględniając w szczególności rodzaj prowadzonej działalności.  

Górne granice stawek podatku od nieruchomości na rok 2023 zostały ogłoszone w obwieszczeniu 

Ministra Finansów z dnia 28 lipca 2022 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych na rok 2023 (M.P. z 2022 r. poz. 731). Stawki maksymalne podatku od nieruchomości wzrosły 

średnio o 12% w stosunku do roku poprzedniego. W poprzedzających latach wzrost ten oscylował w 

granicach 4%. Obwieszczenie Ministra Finansów daje samorządom podstawę do weryfikacji wysokości 

stawek, mających zastosowanie na ich terenie.  

Należy zwrócić uwagę, że samorząd, stosując obniżone stawki podatków, musi brać pod uwagę 

fakt, iż jej budżet ulegnie automatycznemu uszczupleniu. Wynika to z dwóch faktów. Pierwszy – to niższe 

wpływy z podatków lokalnych do budżetu gminy. Jednak obniżone stawki podatków to także niższa kwota 

subwencji, jaką gmina otrzyma z budżetu państwa.  

Obowiązująca na terenie Gminy Rutka-Tartak uchwała Nr IX/55/2019 Rady Gminy Rutka-Tartak z 

dnia 5 grudnia 2019 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

(Dz.Urz.Woj.Podl. z 2019 r. poz. 6010) weszła w życie 1 stycznia 2020 r. Uchwała ta nie była zmieniana 

przez trzy lata podatkowe. W tym czasie wszystkie gminy sąsiednie wprowadzały uchwały podwyższające 

stawki podatku od nieruchomości. W efekcie stawki podatku od nieruchomości mające zastosowanie na 

terenie gminy Rutka-Tartak są niższe niż w gminach sąsiednich.  

Biorąc pod uwagę wszystkie wymienione wyżej przesłanki a także postępujący wzrot cen na 

rynkach oraz rosnącą inflację, które wpływają na podwyższenie kosztów funkcjonowania gminy, 

zasadnym i koniecznym stało się rozważenie waloryzacji stawek podatku od nieruchomości, mających 

zastosowanie na terenie naszej gminy, na proponowanym w uchwale poziomie. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

Uchwała nr XXXI/201/2022 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

 

 

 

 

 



     

 Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości.” 

Wójt Gminy Rutka – Tartak Pan Piotr Sinkiewicz omówił zasadność  podjęcia ww. uchwały. 

Niniejszy projekt uchwały przewiduje zwolnienie od podatku od nieruchomości budynków lub ich części 

oraz gruntów służących do realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej. Zwolnienie nie 

obejmuje budynków i gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej.  

Zwolnienie gruntów i budynków służących do realizacji zadań w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej jest uzasadnione ze względów społecznych. Zapewnienie ochrony przeciwpożarowej 

należy do zadań własnych gminy, realizowanych w ramach zaspakajania zbiorowych potrzeb wspólnoty 

gminnej. Koszty zapewnienia ochrony przeciwpożarowej na jej terenie spoczywają na gminie. Zgodnie z 

art. 1 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej (Dz. U. z 2022 r. poz. 2057)  ochrona 

ta polega na realizacji przedsięwzięć, mających na celu ochronę życia, zdrowia, mienia lub środowiska 

przed pożarem, klęską żywiołową lub innym miejscowym zagrożeniem. Zadania realizowane w ramach 

zapewnienia ochrony przeciwpożarowej nie stanowią działalności zarobkowej i nie przynoszą dochodu. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od 

podatku od nieruchomości. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

Uchwała nr XXXI/202/2022 w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości 

została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.” 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska omówiła projekt zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

które dotyczyły:  

zwiększenia planów dochodów:  

- z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego;  

- z tytułu zwrotów  kosztów upomnień;  

- z tytułu  odsetek od środków na rachunku bankowym(  rozdz. 75023 i 75816);    

- z podatku od działalności gospodarczej opłacanego w formie karty podatkowej   

- podatku środków transportowych od osób prawnych  

- z tytułu odsetek od nieterminowego regulowania zobowiązań,   

- z tytułu opłaty miejscowej o podatku od spadków  i darowizn, 

- z tytułu opłat  za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych , 

- z tytułu  dochodów realizowanych przez szkołę  ( opłaty za wynajem hali, opłaty rodziców za 

wyżywienie, dodatek dla podmiotów wrażliwych)  



- wpływy z tytułu otrzymanego odszkodowania z firmy ubezpieczeniowej za uszkodzenie szyby  

w autobusie szkolnym, 

- z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, 

- na podstawie wyjaśnień Ministra Finansów odnośnie klasyfikacji dochodów i wydatków w zakresie 

realizacji wypłat dodatku węglowego, 

 

zmniejszenia planu dochodów: 

- z tytułu mniejszych  wpływów  z części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych  

w obrocie hurtowym, 

- zmniejszenia dochodów  w dz. 630 w związku z ostatecznym rozliczeniem projektu dofinansowanego ze 

środków unijnych” Litewsko - Polski Obszar Funkcjonalny. 

- podstawie decyzji Wojewody Podlaskiego z tytułu dotacji celowej: na zadania z zakresu administracji 

rządowej,  na  specjalistyczne usługi opiekuńcze , na wypłatę dodatku osłonowego, 

 

zwiększenia planu wydatków:  

- w dz. 710 z przeznaczeniem na opracowanie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  

przestrzennego gminy Rutka-Tartak, 

- w dz. 750 z przeznaczeniem na zakup usług oraz na sfinansowanie kosztów podróży służbowych, 

- w dz. 801 z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu materiałów (oleju opałowego) zakup usług - 

 (sfinansowanie dożywiania dzieci), sfinansowanie kosztów pobytu dzieci z terenu naszej gminy  

w przedszkolach na terenie innych gmin, zakup paliwa do autobusów szkolnych, sfinansowanie kosztów 

dowozu dzieci niepełnosprawnych do placówek w Suwałkach,  

- w dz. 851 z przeznaczeniem na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i przeciwdziałania 

alkoholizmowi oraz zmniejszono plan wydatków na działania mające na celu realizację lokalnej 

międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu,  

- w dz. 921  z tytułu dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury i Biblioteki  ( zakup  oleju opałowego), 

 

zmniejszenia planu wydatków:   

- w związku z przesunięciem  realizacji zadania  na 2023 rok „ Cyfrowa Gmina”, 

 

zmian w planie wydatków: 

- w klasyfikacji budżetowej środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, 

- przeniesienia w planie wydatków związanych z realizacją projektu „Asystent ucznia ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi”. 

- w związku z Decyzjami Wojewody zmniejszającymi dotację - zmniejszono plan wydatków  na realizację 

zadań  z zakresu administracji rządowej,  na  specjalistyczne usługi opiekuńcze, na wypłatę dodatku 

osłonowego.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Rutka – Tartak na 2022 rok. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 



Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

Uchwała nr XXXI/203/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rutka – Tartak na 2022 rok została 

przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

 

Ad.12.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rutka-Tartak na lata 

2022-2025”. 

 Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska poinformowała, że w związku z proponowanymi 

zmianami w budżecie gminy na 2022 rok zachodzi konieczność uaktualnienia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy na lata 2022-2025. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Rutka-Tartak na lata 2022-2025. Zebrani uwag do zaproponowanego 

projektu uchwały nie zgłosili.         

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

    Uchwała nr XXXI/204/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rutka-Tartak na lata 2022-2025 została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

 

 

  Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i 

placówek edukacyjnych w Gminie Rutka – Tartak.” 

Pracownik Urzędu  Gminy ds. organizacyjnych i kadrowych Pani Marta Rutkowska, omówiła 

zasadność podjęcia ww. uchwały.   

W świetle nowych regulacji, rada gminy ustala w drodze uchwały stawkę za 1 km przebiegu 

pojazdu, przy czym stawka nie może być niższa niż określona w przepisach wydanych na podstawie art. 

34a ust. 2 ustawy z 6.09.2001 r. o transporcie drogowym. Strony umowy, zawartej w celu zwrotu kosztów 

dowozu muszą dostosować postanowienia umowy do znowelizowanych przepisów, w terminie 60 dni od 

dnia wejścia w życie ustawy zmieniającej – tj. do 26 grudnia 2022 r. Z tego względu, uchwała w sprawie 

ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu powinna zostać podjęta.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr 

przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek edukacyjnych w Gminie Rutka – Tartak. Zebrani 

uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili.         

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 



Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za” 

    Uchwała nr XXXI/205/2022 w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przewozu dzieci 

niepełnosprawnych do szkół i placówek edukacyjnych w Gminie Rutka – Tartak została przyjęta 

jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Wójt Gminy Rutka – Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował zebranych, że dnia 10 października 

2022 r. odbyło się posiedzenie Komisji skarg, wniosków i petycji w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Komisja przeanalizowała petycję i stwierdziła, iż 

forma wniesienia, a także treść petycji spełnia wymogi petycji według art. 4 ustawy o petycjach, dlatego 

też Rada Gminy Rutka – Tartak  jest organem właściwym do jej rozpatrzenia.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały 

nie zgłosili.         

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Budzejko Konstanty  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Naruszewicz Daniel   ,,za” 

Ołdyński Dariusz  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek   ,,za” 

Racis Szymon   ,,za”     

               Uchwała nr XXXI/206/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu. 

 

Ad.15. 

   Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz poinformował, iż na 21 listopada 2022 r. zaplanowane zostało 

uroczyste otwarcie dróg gminnych, tj. ulicy Leśnej, wraz z parkingiem przy ośrodku zdrowia w Rutce 

-Tartak oraz  przebudowy drogi gminnej nr 101530B przez wieś Kleszczówek. Zasygnalizował również 

problem ze znalezieniem wykonawcy na przygotowanie miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli 

na terenie gminy Rutka-Tartak, czyli nad jeziorem Czarne w Smolnikach oraz nad jeziorem 

Pobondzie.  Wójt w imieniu Dyrektora Szkoły przekazał informację i poprosił o zaangażowanie w zbiórkę 

elektrośmieci w Szkole Podstawowej w Rutce – Tartak, która będzie się odbywała w dniach od 8 do 21 

grudnia 2022 r. Poprosił także o przekazanie osobom, które złożyły wstępne zapotrzebowanie na węgiel, że 



18 listopada 2022 r. mija termin złożenia  oficjalnych wniosków o zakup preferencyjny paliwa stałego dla 

gospodarstw domowych, których złożenie uprawnia do zakupu węgla.  

Sołtys wsi Folusz Pani Halina Szostak zapytała czy istnieje możliwość poprawy nawierzchni drogi 

w Foluszu przez las, a sołtys wsi Wierzbiszki Pan Andrzej Paciorkowski poprosił o poprawę drogi przez 

wieś Wierzbiszki.  

 

 

 Ad.16. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski poinformował, iż porządek sesji został 

wyczerpany. Podziękował wszystkim za udział w XXXI zwyczajnej Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak VIII 

kadencji. Na tym obrady zakończono.     

Sesja trwała do godziny 11.45.  

 

Protokołowała: 

        

M. Rutkowska        

 

 

Przewodniczący Rady Gmin 

 

Grzegorz Boniszewski 


